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dat dit geen wezenlijke vernieuwing of verbetering betekent. 
Ook de ideeën van de leden, zoals deze in de enquête naar vo
ren kwamen, gingen in een andere richting, nl. een veel bredere 
opzet van het tijdschrift en een veel bredere basis van de ver
eniging." 

4. Ik kom nu tot een paar conclusies. De eerste is dat de ver
eniging zich werkelijk in een deplorabele toestand bevindt. Het 
aantal leden vermindert jaar op jaar. tïet is ook zo dat het le
denbestand heel duidelijk veroudert. Er komen heel weinig 
jongere nieuwe leden bij. En verder is het zo dat uit de en
quête bleek (maar dat mag ik niet onder het punt deplorabele 
toestand scharen) dat de meerderheid grondslagverbreding 
wenst, wat echter wel slechts via opheffing van de huidige 
Vereniging kan geschieden. De tweede conclusie is dat uit de 
enquête is gebleken dat de vereniging G. en W. wenst te be
houden en ook te vernieuwen. Maar ook daar zijn belangrijke 
belemmerende punten: de copie stroomt niet toe, vervanging 
van de redactie is tot nu toe onmogelijk gebleken. De derde 
nare conclusie is dat de financiële toestand echt noodzaakt tot 
maatregelen. We zijn nu op een kritiek punt aangeland. 

5. Welke maatregelen zouden we nu kunnen treffen? Er zijn 
verschillende mogelijkheden, die het bestuur U graag als alter
natieven wil voorleggen. 
De eerste mogelijkheid, die we zouden willen stellen, is: de 
vereniging opheffen, en daarmee ook G. en W. beëindigen. 
Daar is wellicht op zichzelf veel voor te zeggen. Ik denk dat 
niemand zal bestrijden dat deze vereniging in het verleden een 
heel goede functie heeft gehad. Toen was er een betrekkelijk 
gering aantal verspreide personen van protestants christelijke 
richting die zich op het terrein van de natuurwetenschappen 
en van de geneeskunde over allerlei zaken samen wensten te 
bezinnen. Tot nog een eind na de laatste wereldoorlog, heeft 
deze vereniging in dat opzicht zonder twijfel een goede functie 
gehad, ook wat betreft het orgaan. 
Ik denk dat velen van ons, zo niet allen, met grote dankbaar-
heid aan die periode terugdenken. We moeten echter conclu
deren dat op het ogenblik duidelijk bij zeer veel mensen de 
vragen verschoven zijn. Dat is ook vanmorgen in de voordracht 


